

Title (en)

Wall element, in particular a double wall element.

Title (de)

Wandelement, insbesondere Doppelwandelement.

Title (fr)

Elément de paroi, en particulier élément de double paroi.

Publication

EP 0611852 A1 19940824 (DE)

Application

EP 94101620 A 19940202

Priority

DE 9302320 U 19930217

Abstract (en)

Wall element, in particular a double wall element, for erecting a large-surface-area shuttering wall, comprising wall elements which butt against one another with their lateral abutment edges and exhibit a base plate (1) with rectilinear and mutually parallel, lateral abutment edges (15, 16) on one large side of the base plate. For rapid erection of the shuttering wall, there is configured on the other large side of the base plate (1), behind one abutment edge (15), a fit-in extension (3) which projects beyond said edge, is in the form of a plate and has an obliquely downwardly running bottom end edge (6) and, behind the other abutment edge (16), a fit-in cutout (7) which is adapted to the fit-in extension. Consequently, the wall elements can be fitted in a sliding manner one into the other until the mutually adjacent abutment edges of the two wall elements come into contact with one another. <IMAGE>

Abstract (de)

Wandelement, insbesondere Doppelwandelement, zum Erstellen einer großflächigen Schalungswand aus Wandelementen, die mit ihren seitlichen Stoßrändern stumpf aneinanderstoßen und eine Grundplatte (1) mit geraden und zueinander parallelen seitlichen Stoßrändern (15, 16) an der einen Großseite der Grundplatte aufweisen. Für ein rasches Erstellen der Schalungswand ist an der anderen Großseite der Grundplatte (1) hinter dem einen Stoßrand (15) ein über diesen hinausstehender plattenförmiger Einhängeansatz (3) mit schräg nach unten verlaufendem unteren Stirnrand (6), und hinter dem anderen Stoßrand (16) eine an den Einhängeansatz angepaßte Einhängeausnehmung (7) ausgebildet. Dadurch können die Wandelemente bis zum Aufeinandertreffen der einander benachbarten Stoßränder der beiden Wandelemente gleitend ineinander eingehängt werden. <IMAGE>

IPC 1-7

E04B 1/61; E04B 2/86

IPC 8 full level

E04B 1/61 (2006.01); **E04B 2/86** (2006.01)

CPC (source: EP US)

E04B 1/6141 (2013.01 - EP US); **E04B 2/86** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XY] GB 578631 A 19460705 - JOSEF KALENDÁ, et al
- [Y] DE 2165977 A1 19730301 - RATHKE WERNER

Cited by

US8484928B2; DE202012100746U1; WO2012116745A1; US9243397B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

US 5428932 A 19950704; AT E155190 T1 19970715; DE 59403270 D1 19970814; DE 9302320 U1 19940616; EP 0611852 A1 19940824;
EP 0611852 B1 19970709

DOCDB simple family (application)

US 19748694 A 19940216; AT 94101620 T 19940202; DE 59403270 T 19940202; DE 9302320 U 19930217; EP 94101620 A 19940202